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[bookmark: N109D1]
Summary


Experimental infarctions were produced in 12 dogs by ligation of the Ramus interventricularis anterior of the left coronary artery, and their uptake of 99mTc-heparin was measured 7, 24 and 48 h as well as 7 days thereafter by recording an in vivo chest scintigram 4 h after intravenous injection of the compound. The dogs were subsequently killed, the heart removed and an in vitro scintigram obtained. Finally, the uptake of the compound was measured in tissue samples. The results indicate that 99mTc-heparin is accumulated in lesions which are not older than 24 h. At the other points in time uptake is low but even 24-h old lesions cannot be demonstrated reliably. The results are impaired by the high blood activity on the cardiac chambers and by the background activity of the lungs. In general, 99mTc-heparin has less useful properties than the more frequently employed 99mTc-pyrophosphate so that a change of procedure is not to be recommended.
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Zusammenfassung


Bei 12 Hunden wurden durch Unterbindung des Ramus interventricularis anterior der linken Koronararterie experimentelle Infarkte hervorgerufen. Die Anreicherung von 99mTc-Heparin wurde in 7, 24 und 48 h sowie in 7 Tage alten Infarkten gemessen. Eine Szintigraphie des Brustkorbes in vivo wurde 4 h nach i. v. Applikation des Radiopharmakons durchgeführt. Danach wurden die Hunde getötet, das Herz herausgenommen und eine Szintigraphie in vitro vorgenommen. Zum Schluß wurde die Anreicherung des Radiopharmakons in Gewebsproben überprüft. Die Ergebnisse bewiesen, daß sich 99mTc-Heparin nur in bis zu 24 h alten Läsionen anreichert. In den übrigen Zeitintervallen ist die Anreicherung gering. Aber auch 24 h alte Nekrosen können nicht zuverläßlich dargestellt werden. Die Ergebnisse werden verschlechtert durch die hohe Blutaktivität in den Herzhöhlen und die hohe Hintergrundaktivität in der Lunge. Allgemein weist 99mTc-Heparin schlechtere Eigenschaften auf als das häufiger benutzte 99mTc-Pyrophosphat auf, so daß seine Anwendung nicht empfohlen werden kann.
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